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KRM.0002.0005.2025 

D2025.05.02427 

 

Protokół 

XV Sesji Rady Miasta Kalisza 
w dniu 29 maja 2025 roku 

 

I. Otwarcie posiedzenia.  

 
Sławomir Lasiecki, przewodniczący Rady Miasta Kalisza powitał obecnych na 

dzisiejszej Sesji Rady Miasta Kalisza:  

– radnych,  

– prezydenta, 

– Jana Mosińskiego, posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej,  

– wiceprezydentów, 

– naczelników wydziałów i pracowników Urzędu Miasta,  

– dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta, 

– komendantów: policji, straży pożarnej i straży miejskiej,  

– przewodniczących rad osiedlowych, sołtysów, 

– przedstawicieli kaliskich mediów.  

Powitał serdecznie wszystkich obecnych na sali noszącej imię prezydenta Ignacego 

Adama Bujnickiego. 

 

Następnie poprosił radnych o potwierdzenie obecności poprzez naciśnięcie na 

tabletach przycisku „KWORUM”. 

 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

przewodniczący otworzył XV Sesję Rady Miasta Kalisza, stwierdzając, że uczestniczy 

w niej 21 radnych, co stanowi quorum, przy którym można obradować i podejmować 
uchwały.  

 

Na sekretarza obrad zaproponował wiceprzewodniczącego Mirosława Gabrysiaka. 

 
II. Propozycje zmian porządku obrad. 
 

Radni otrzymali, 7 dni przed sesją, projekty uchwał, przygotowane na XV sesję, wraz 

z porządkiem obrad, w którym jest 12 projektów uchwał.  

 

Po przekazaniu materiałów sesyjnych do Kancelarii Rady Miasta wpłynął kolejny 

projekt uchwały, w związku z tym przewodniczący zaproponował rozszerzenie 

porządku obrad, wprowadzenie w punkcie V numeracji rzymskiej – podjęcie uchwał 

w sprawie – dodatkowego punktu numeracji arabskiej: 

punktu 13 – projektu uchwały w sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Kalisza zbadania skargi Wielkopolskiego Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska na dyrektora Zarządu Dróg Miejskich w Kaliszu  – przekazanego 

radnym 22 maja. 
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Ponadto, 27 maja do Kancelarii Rady Miasta wpłynęła autopoprawka do projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok oraz autopoprawka do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 

Kalisza na lata 2025-2043, a także pismo Prezydenta Miasta Kalisza dotyczące 

sytuacji w kaliskim szpitalu, które radni otrzymali do wiadomości, natomiast 

w dniu wczorajszym wpłynęło pismo Prezydenta Miasta Kalisza dotyczące zdjęcia 

z porządku obrad XV Sesji Rady Miasta Kalisza projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie udzielenia w 2025 roku dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie miasta 

Kalisza, które radni również otrzymali do wiadomości. 

 

Przewodniczący poprosił Krystiana Kinastowskiego, prezydenta Miasta Kalisza 

o zabranie głosu w sprawie pisma dotyczącego sytuacji w kaliskim szpitalu – bardzo 

dziękuję, panie przewodniczący. Ja widzę, że pana dyrektora dzisiaj nie ma, w związku 

z tym uważam, że rozszerzanie porządku obrad o ten punkt jest dzisiaj 

bezprzedmiotowe. Ja z takim wnioskiem wystąpię po prostu na kolejnej sesji, jak już 
pan dyrektor wróci z urlopu, się zrelaksuje, będzie w stanie nam tutaj, że tak powiem, 

odnieść się do tych zarzutów, bo taki jest cel. Nie chodzi nam o to, żeby dzisiaj tutaj 

dyskutować, nie mając jakby pełnej informacji. Uważam, że pan dyrektor jako radny 

Rady Miasta Kalisza jest nam wszystkim po prostu winien te informacje. Także bardzo 

bym prosił, panie przewodniczący, żeby tego punktu nie głosować, a przerzucimy to na 

kolejną sesję. Dziękuję. 
 

Przewodniczący poprosił zatem radnych o zdjęcie z porządku obrad XV Sesji Rady 

Miasta Kalisza punktu 5, znajdującego się w punkcie V, projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie udzielenia w 2025 roku dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie miasta 

Kalisza – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas głosowania – 

Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec). 

 

Poprosił o rozszerzenie porządku obrad o punkt 13, znajdujący się w punkcie V, 

projekt uchwały w sprawie zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Kalisza zbadania skargi Wielkopolskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska na dyrektora Zarządu Dróg Miejskich w Kaliszu – 21 osób było za 

(21 radnych obecnych, nieobecni podczas głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin 

Strzelec). 

 

Na pytanie przewodniczącego o inne propozycje bądź uwagi do porządku obrad, głos 

zabrał radny Artur Kijewski, chcąc zgłosić wniosek formalny – panie przewodniczący, 

wysoka rado, w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości składam wniosek 

o zdjęcie z porządku obrad punktu, to jeszcze według tego porządku, który 

otrzymaliśmy pierwotnie, to jest punkt 8, przyjęcie statutu Powiatowo-Gminnego 

Związku Komunalnego „Transport Publiczny Południowej Wielkopolski”. 
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W związku z powyższym radni jednomyślnie pozytywnie przegłosowali wniosek 

formalny radnego Artura Kijewskiego dotyczący zdjęcia z porządku obrad XV Sesji 

Rady Miasta Kalisza punktu 8, znajdującego się w punkcie V, projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia statutu Powiatowo-Gminnego Związku Komunalnego „Transport 

Publiczny Południowej Wielkopolski” – 21 osób było za (21 radnych obecnych, 

nieobecni podczas głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec). 

 

Wobec braku innych propozycji, przewodniczący stwierdził przyjęcie zmian porządku 

obrad. 

 

III. Przyjęcie protokołu XIV Sesji Rady Miasta Kalisza. 

 
Wobec braku uwag do protokołu z XIV sesji, wyłożonego do wglądu 

w Kancelarii Rady Miasta, przewodniczący stwierdził jego przyjęcie. 

 

IV. Sprawozdanie prezydenta z wykonania uchwał rady oraz działań 

i przedsięwzięć w okresie międzysesyjnym. 
 
Sprawozdanie prezydenta Miasta z wykonania uchwał rady oraz działań 

i przedsięwzięć w okresie międzysesyjnym radni otrzymali w wersji elektronicznej 

w dniu wczorajszym. 

 

V. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 
Ad. 1. zmiany nazwy dla ronda na terenie miasta Kalisza. 

 
Przedmiotowy projekt uchwały dotyczy zmiany nazwy Ronda Starożytnego na Rondo 

im. Bogdana Jareckiego. Bogdan Jarecki to kaliski artysta, który tworzył rzeźby 

figuralne i portretowe często o tematyce związanej z historią i kulturą Kalisza 

i regionu.  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego Rady Miasta 

Kalisza poparła wniosek o zmianę nazwy ronda oraz pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 2. nadania nazwy drodze wewnętrznej na terenie miasta Kalisza. 

 
Właściciel działki położonej w obrębie ewidencyjnym Majków Kolonia, stanowiącej 

drogę wewnętrzną, zwrócił się do Prezydenta Miasta Kalisza z inicjatywą nadania jej 

nazwy. Nadanie nazwy drodze wewnętrznej przez Radę Miasta, zgodnie 

z obowiązującymi przepisami, wymaga zgody jej właściciela. Właściciel w piśmie 

z kwietnia 2025 r. wyraził niezbędną zgodę, proponując jednocześnie nazwę 
„ul. Kameralna”.  
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Zaproponowana przez właściciela nazwa została zaakceptowana przez Radę Osiedla 

Chmielnik.  

Ponadto projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Prawa, Porządku 

Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 3. ustalenia zasięgu nazwy ulicy – Szlak Bursztynowy. 

 
Prezydent Miasta Kalisza wystąpił z inicjatywą nadania nazwy nowo wybudowanemu 

fragmentowi drogi publicznej na terenie osiedla Tyniec, który łączy ulicę Stanisława 

Moniuszki z istniejącym rondem na skrzyżowaniu ulic Żwirki i Wigury i Szlaku 

Bursztynowego. Nawiązując do lokalizacji oraz przebiegu fragmentu wybudowanej 

drogi przedłużenie zasięgu istniejącej nazwy „ul. Szlak Bursztynowy” jest zasadne. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Prawa, Porządku Publicznego oraz 

Samorządu Osiedlowego Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 4. przekazania prowadzenia Liceum Sztuk Plastycznych im. Tadeusza 

Kulisiewicza w Kaliszu oraz Zespołu Państwowych Szkół Muzycznych w Kaliszu 

Ministrowi Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

 
Zgodnie z ustawą Prawo oświatowe prowadzenie szkół artystycznych może być 
przekazywane w drodze porozumienia między ministrem właściwym do spraw kultury 

i ochrony dziedzictwa narodowego a jednostką samorządu terytorialnego. 

Niniejsza uchwała jest kontynuacją wcześniej podejmowanych działań mających na 

celu rozwój szkolnictwa artystycznego w Kaliszu.  

Projekt uchwały omówiły i pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Edukacji 

i Sportu; Komisja Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego oraz Komisja 

Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 6. uchwalenia Miejskiego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Miasta 

Kalisza na lata 2025-2029. 

 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym ochrona zdrowia stanowi jedno 

z zadań własnych gminy. Podstawę prawną programu stanowi natomiast ustawa 
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o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. Zadania 

samorządu w tym zakresie obejmują w szczególności analizę i ocenę potrzeb 

zdrowotnych oraz czynników powodujących ich zmiany, promocję zdrowia 

i profilaktykę, mające na celu tworzenie warunków sprzyjających zdrowiu, a także 

finansowanie świadczeń opieki zdrowotnej w trybie i na zasadach określonych ustawą.  
Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rodziny, Zdrowia 

i Polityki Społecznej oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 7. utworzenia Powiatowo-Gminnego Związku Komunalnego, „Transport 

Publiczny Południowej Wielkopolski”. 

 
Celem związku będzie wspólna organizacja publicznego transportu zbiorowego na 

obszarze Gmin i Powiatów tworzących związek powiatowo-gminny. Zadania związku 

będą obejmowały w szczególności planowanie rozwoju, organizowanie i zarządzanie 

publicznym transportem zbiorowym. 

Utworzenie związku jest szansą skuteczniejszego rozwiązywania problemów, z jakimi 

borykają się samorządy przy organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Utworzenie związku przyczyni się do ujednolicenia linii komunikacyjnych, zarówno 

w zakresie godzin funkcjonowania autobusów, jak i rozkładów jazdy, co umożliwi 

lepszą korelację realizowanych połączeń. 
Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rozwoju, Mienia Miasta 

i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej oraz Komisja 

Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 9. zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok. 
 

Szczegółowe informacje o zmianach w budżecie na 2025 rok, sporządzonych na 

podstawie wniosków naczelników wydziałów, kierowników biur, dyrektorów 

jednostek są zawarte w uzasadnieniu projektu uchwały. 

 

Autopoprawkę do projektu uchwały radni otrzymali 27 maja. 

 

Przewodniczący poprosił Anetę Ochocką, skarbnik Miasta Kalisza o zabranie głosu 

w tej sprawie – panie przewodniczący, panowie prezydenci, wysoka rado, przybyli 

goście, w związku z zarządzeniem Nr 316/2025 Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 

21 maja 2025 r. wprowadza się zmiany w uchwale budżetowej w 2025 r. Zmiany te 

podyktowane są koniecznością wprowadzenia do planu dochodów i wydatków budżetu 

Kalisza decyzji Krajowego Biura Wyborczego, delegatura w Kaliszu, dotyczącej 



6 

 

realizacji zadań związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem ponownego 

głosowania w dniu 1 czerwca 2025 r. w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej, kwota zwiększenia to 326.513 zł. Ponadto na podstawie wniosków złożonych 

przez Wydział Rozbudowy Miasta, Zarząd Dróg Miejskich, Wydział Edukacji zwiększa 

się łączną kwotę wydatków budżetu Kalisza na 2025 rok o kwotę 600 tys. zł do 

wysokości 1.055.539.319,76 zł. Zwiększa się planowany deficyt budżetu i zwiększa się 
planowane przychody o tę kwotę 600 tys. zł do wysokości 49.306.965,39 zł. Odczytam 

państwu wnioski. Wydział Rozbudowy Miasta zwiększa dochody w budżecie powiatu 

o kwotę 600 tys. zł na realizację zadania pn. „Dostosowanie budynku Domu Pomocy 

Społecznej do wymogów przeciwpożarowych”, wpłynęło 8 ofert, z czego 

najkorzystniejsza opiewa na kwotę wyższą od zaplanowanej. Postępowanie zostało 

ogłoszone po raz drugi i aby wyłonić wykonawcę zadania należy zwiększyć plan 

wydatków o kwotę 600 tys. zł, co pozwoli na realizację tego zadania. Zarząd Dróg 

Miejskich złożył wniosek w związku z wyznaczeniem nowych miejsc postojowych 

w Strefie Płatnego Parkowania w Kaliszu, zlokalizowanych przy ul. Łaziennej 

i wprowadza środki na dodatkowy parkomat. Kwota zadania to 6.106 zł. I ostatni 

wniosek przedłożony przez Wydział Edukacji. Przenosi się plan przychodów z uwagi 

na zmianę sposobu ich finansowania, zgodnie z zaleceniami Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu. Zmiana dotyczy umowy powierzenia grantu z dnia 

29 kwietnia br., zawartej pomiędzy Skarbem Państwa, Ośrodkiem Rozwoju Edukacji 

z siedzibą w Warszawie, a miastem Kalisz jako organem prowadzącym dla Szkoły 

Podstawowej Specjalnej Nr 19 w Kaliszu. Czas realizacji tego grantu przypada na 

okres od 1 maja do 31 lipca 2026 r., a przyznana kwota wynosi 440.101 zł i dotyczy 

Specjalistycznego Centrum Wspierającego Edukację Włączającą w Kaliszu. Dziękuję 
bardzo, to wszystkie zmiany w ramach autopoprawki. Dziękuję. 
 

Projekt uchwały w części merytorycznej pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja 

Edukacji i Sportu; Komisja Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego; Komisja 

Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej; Komisja Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji 

Europejskiej; Komisja Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego, 

a także Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej, natomiast całościowo projekt 

uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości, radni jednomyślnie pozytywnie przegłosowali 

autopoprawkę do projektu uchwały – 21 osób było za (21 radnych obecnych, 

nieobecni podczas głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec). 

 

Następnie jednomyślnie pozytywnie przegłosowano projekt uchwały wraz 

z autopoprawką – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały wraz z autopoprawką.  
 

Ad. 10. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza na lata 2025-

2043. 

 
Podjęcie uchwały dotyczy urealnienia wartości budżetowych w załączniku Nr 1 oraz 

zmian w załączniku Nr 2 pod nazwą Wykaz przedsięwzięć do WPF, które 
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wprowadzono na podstawie wniosków naczelników wydziałów oraz kierowników 

jednostek. 

 

Autopoprawkę do projektu uchwały radni otrzymali 27 maja. 

 

Przewodniczący poprosił Anetę Ochocką, skarbnik Miasta Kalisza o zabranie głosu 

w tej sprawie – dziękuję bardzo, panie przewodniczący, panowie prezydenci, wysoka 

rado, przybyli goście, w załączniku Nr 1 do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza na lata 2025-2043 urealnia się wartości 

budżetowe, zgodnie z autopoprawką do uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2025 rok. Dodatkowo w załączniku Nr 2 do tej uchwały wprowadza się 
zmianę w przedsięwzięciu pn. „Rozwój zrównoważonej mobilności miejskiej 

w Kaliszu, infrastruktura dla pieszych i rowerów”, gdzie zwiększa się łączne nakłady 

finansowe do kwoty 13.900 tys. zł, o kwotę 5.400 tys. zł. Zmiany dokonuje się 
w związku z aktualizacją kosztów realizacji tego zadania oraz spadkiem 

dofinansowania. Stosownie do powyższego podjęcie uchwały jest zasadne. Dziękuję. 
 

Projekt uchwały w części merytorycznej pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja 

Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej, a także Komisja Środowiska 

i Gospodarki Komunalnej, natomiast całościowo projekt uchwały pozytywnie 

zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radna Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie 

przewodniczący, panowie prezydenci, szanowni państwo, szanowni radni, chciałabym 

wypowiedzieć się tutaj w imieniu naszego klubu w zasadzie odnośnie i poprzedniej 

uchwały, którą głosowaliśmy, jak i tej. Jako radni opozycji niejednokrotnie podnosimy 

kwestie wymagające korekt w polityce finansowej naszego miasta. Tym razem jednak, 

jak już państwo pewnie zauważyli przy poprzednim głosowaniu, mimo naszych 

ogólnych zastrzeżeń wobec kierunku zarządzania budżetem miasta, głosujemy za 

proponowanymi zmianami, nie dostrzegając jednocześnie w tym negatywnych zjawisk 

finansowych w tej i w poprzedniej uchwale. Dlaczego? Bo to są zmiany, które w wielu 

obszarach służą właśnie mieszkańcom naszego miasta. Widzimy wyraźne przesunięcia 

tych środków, które mają realny wpływ na jakość życia w naszym mieście. I tutaj 

chcemy zaznaczyć i podać jako przykład te rzeczy, nad którymi my się pochylamy i są 
dla nas również bardzo ważne. Takie chociażby jak przygotowanie pod inwestycję 
dróg osiedlowych: ul. Kątna, Malborska, Żołnierska, Tuwima, Wydarte, 

ks. Sieradzana czy przebudowa ulicy Nędzerzewskiej. Ponadto remont obiektu 

mostowego przy ulicy Poznańskiej nad rzeką Krępicą czy remont w Bursie Szkolnej 

Nr 1. W zmianach znajdują się także takie propozycje jak zakup wyposażenia do nowej 

placówki opiekuńczo-wychowawczej typu interwencyjnego. Pojawiły się także środki 

w dziedzinie kultury i sztuki. Oczywiście te wszystkie elementy, które były przez panią 
skarbnik zaprezentowane przy autopoprawkach. Dlatego dziś, jako Klub Radnych 

Koalicji Obywatelskiej, kierując się interesem właśnie naszych mieszkańców 

i realnymi korzyściami płynącymi z tych zmian, popieramy projekty obu tych uchwał. 

Liczymy mocno na to, że ten kierunek, w którym pierwszeństwo mają potrzeby 

mieszkańców, będzie kontynuowany. Dziękujemy. 
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Wobec braku wątpliwości, radni jednomyślnie pozytywnie przegłosowali 

autopoprawkę do projektu uchwały – 21 osób było za (21 radnych obecnych, 

nieobecni podczas głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec). 

 

Następnie jednomyślnie pozytywnie przegłosowano projekt uchwały wraz 

z autopoprawką – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Ad. 11. zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza zbadania 

skargi pani █████████████* na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 24 

im. Jana Pawła II w Kaliszu. 

 
Rada Miasta Kalisza zgodnie z Kodeksem postępowania administracyjnego 

i ustawą o samorządzie gminnym jest organem właściwym do zlecenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji szczegółowego zbadania skargi pani █████████████* na 

dyrektora Szkoły Podstawowej nr 24 im. Jana Pawła II w Kaliszu. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 20 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec, radny Tadeusz Skarżyński 

wyłączył się z głosowania) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 12. zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza zbadania 

skargi państwa █████████████* na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 13 

im. Władysława Kościelniaka w Kaliszu. 

 
Rada Miasta Kalisza zgodnie z Kodeksem postępowania administracyjnego 

i ustawą o samorządzie gminnym jest organem właściwym do zlecenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji szczegółowego zbadania skargi państwa █████████████* 

na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 13 im. Władysława Kościelniaka 

w Kaliszu. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 13. zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza zbadania 

skargi Wielkopolskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska na 

dyrektora Zarządu Dróg Miejskich w Kaliszu.  
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Rada Miasta Kalisza jest także organem właściwym do zlecenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji szczegółowego zbadania skargi Wielkopolskiego Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska na dyrektora Zarządu Dróg Miejskich w Kaliszu. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 21 osób było za (21 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Radosław Kołaciński i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

VI. Przyjęcie sprawozdania z realizacji w latach 2023-2024 Gminnego Programu 
Opieki nad Zabytkami dla Miasta Kalisza na lata 2021-2024. 

 
Ze sprawozdaniem zapoznały się komisje merytoryczne: Komisja Kultury, Turystyki 

i Dziedzictwa Narodowego oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości, przewodniczący stwierdził przyjęcie sprawozdania. 

 
VIII. Odpowiedzi na interpelacje. 

 
Z informacji przekazanych przez Kancelarię Rady Miasta wynika, że radni, którzy 

złożyli interpelacje i zapytania na piśmie otrzymują na bieżąco odpowiedzi na piśmie 

w terminie zgodnym ze statutem Kalisza.  

 

Głos zabrał radny Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, panowie prezydenci, 

wysoka rado, szanowni państwo, ta interpelacja była złożona nie na ostatniej, tylko na 

poprzedniej sesji, ale nie byłem w stanie przygotować się do zadania dodatkowych 

pytań, bo dostałem, chodzi o ograniczenie prędkości na ul. Nowy Świat od 

ul. Legionów do ul. Częstochowskiej i w nawiązaniu do złożonej interpelacji 

w sprawie zasadności ograniczenia prędkości do 40 km/h na ul. Nowy Świat na 

odcinku od ul. Legionów do Częstochowskiej oraz udzielonej odpowiedzi, proszę 
o wskazanie decyzji, uzgodnień lub innego dokumentu, z którego wynika konieczność 
wprowadzenia przedmiotowego ograniczenia w stałej organizacji ruchu. Dodatkowo 

proszę o wskazanie, czy powyższy dokument stanowił załącznik do dokumentacji 

projektowej ogłoszonego postępowania oraz wskazanie, w której części dokumentacji 

został umieszczony. Droga wojewódzka 450 na wskazanym odcinku oznaczona jest 

jako droga klasy G. Zgodnie z § 43 ust. 1 pkt 3 rozporządzenia Ministra Transportu 

i Gospodarki Morskiej z dnia 2 marca 1999 r. w sprawie warunków technicznych, 

jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i ich usytuowanie, odległość chodnika od 

krawędzi jezdni nie powinna być mniejsza niż 3,5 m. Uwzględniając § 43 ust. 3 

ww. rozporządzenia, przy zastosowaniu § 46 ust. 1 oraz 2 przy rozbudowie 

i przebudowie dróg dopuszcza się przyjęcie mniejszych odległości niż określone 

w ust. 1 pkt 1-3, jednak w przypadku drogi klasy S i GP na terenie zabudowy pod 

warunkiem zastosowania ogrodzenia oddzielającego chodnik od jezdni lub innych 

rozwiązań zapewniających bezpieczeństwo ruchu. A to jest droga klasy G, nie GP, 

czyli nie wymaga tych dodatkowych zabezpieczeń. Mając na uwadze, iż ustawodawca 

dopuszcza możliwość zmierzenia odległości usytuowania chodników oraz ścieżek 
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rowerów względem krawędzi jezdni oraz przy zachowaniu bezpieczeństwa ruchu, nie 

wskazując bezpośrednio na konieczność zastosowania dodatkowych rozwiązań 
zapewniających bezpieczeństwo ruchu, a także fakt, iż przed rozpoczęciem przebudowy 

na wskazanym odcinku drogi nie było znaku B-33, ograniczającego prędkość do 

40 km/h, wnoszę jak na wstępie. Jeśli powodem tego była niewidoczność przy 

wyjeździe z posesji przy ul. Nowy Świat 28, to proponuję, żeby w tym miejscu dla tej 

kamienicy ustawić znak „nakaz skrętu w prawo” i wtedy ten ruch odbywałby się przez 

rondo. Jeśli powodem jest nienormatywny łuk drogi, o którym jest informacja 

w dokumentacji projektowej, to sądzę, że dotyczy to odcinka od ul. Legionów do 

ul. Śródmiejskiej. Dziękuję bardzo. 

 

Dariusz Grodziński – dziękuję serdecznie, panie przewodniczący, wysoka rado, 

panowie prezydenci, dostałem odpowiedź na moją kolejną interpelację w sprawie 

nieotwarcia ofert przetargowych na remont i modernizację Św. Michała 

i ul. Dobrzeckiej. Chciałbym państwu, wszystkich państwa poinformować, że 

w 9. miesięcznicę nieotwarcia tego przetargu znowuż przedłużono termin z końca maja 

do końca czerwca, ale w nawiązaniu do odpowiedzi chciałem poprosić po raz trzeci, 

żeby podano mi i mieszkańcom, którzy mnie o to proszą, konkretne powody, dla 

których ten przetarg jest co miesiąc, co dwa tygodnie przekładany. Co w tym projekcie 

jest błędne, co wadliwe, a czego nie ma? Ja bardzo wyraźnie po polsku w tych 

interpelacjach piszę, że proszę o selektywne, enumeratywne wypunktowanie tych 

wszystkich rzeczy, które powodują, że ten przetarg jest ciągle odwlekany w czasie. 

Wiem, że tą moją teraz interwencję, odpowiedź na interpelację też muszę złożyć 
pisemnie, dlatego pozwolę sobie tym razem napisać to wielkimi, drukowanymi 

literami, żeby nikt przypadkiem nie przeoczył tego najważniejszego pytania, czego 

w tym projekcie brakuje lub co jest w tym projekcie zepsute? Dziękuję. 
  

Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, też tak, 

chyba to moje drugie, drugi raz jestem, chciałbym się dopytać w sprawie kamery, 

która miała, że tak powiem być, już ruszyć, prezentującej Kalisz on-line. To już chyba 

2-3 miesiąc. No czekamy, jeszcze może się gdzieś tam coś urodzi, także miałbym 

pytanie do pana prezydenta, jak i do podległych pracowników, czy wreszcie ta kamera 

ruszy. Idą wakacje, piękna pogoda, myślę, że warto by było to zainstalować. Tym 

bardziej jak tu w odpowiedzi nie będzie to stanowiło problemu, bo kamerę można 

będzie jedną z czterech wykorzystać. Dziękuję. 
 

IX. Interpelacje. 

 
O zabranie głosu poprosił radny Marcin Małecki – wysoka rado, panie prezydencie, 

szanowni goście, ja mam jedną interpelację dotyczącą parkowania samochodów 

elektrycznych w naszym mieście. Z tego co wiem, parkowanie samochodów 

elektrycznych jest bezpłatne. Tymczasem dostaję informację od kierowców, którzy 

mają samochody elektryczne, i Polaków, i kaliszan, i obcokrajowców, że samochody 

elektryczne na zagranicznych tablicach rejestracyjnych dostają mandaty. Z tego, co 

wiem, w innych miastach są te rzeczy honorowane, personel jest przeszkolony. Służę 
też zdjęciami, jak wyglądają samochody elektryczne na zagranicznych tablicach 

rejestracyjnych. Tam jest E na końcu na tablicy rejestracyjnej, nie ma zielonych tablic 

często. Myślę, że personel powinien być przeszkolony, bo to jest antyreklama dla 
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naszego miasta, jeżeli np. obcokrajowiec, a też taką informację dostałem, dostał u nas 

mandat za to, że parkuje samochodem nieelektrycznym, a był to samochód elektryczny 

i wyłącznie ten mandat wynika z niewiedzy personelu, który obsługuje parkingi. Także 

dosyć dziwna, kuriozalna sytuacja, chyba że są takie w Kaliszu przepisy, że samochody 

elektryczne, które nie są na polskich rejestracjach, nie są samochodami elektrycznymi. 

Także proszę mnie oświecić. Bardzo dziękuję. 
 

Piotr Łuszczykiewicz – panie przewodniczący, panie prezydencie, szanowni państwo 

radni, trzy króciutkie interpelacje, w tym jedna jest jakby ciągiem dalszym poprzedniej 

mojej interpelacji. Zwracam się z prośbą o natychmiastową interwencję w sprawie 

wyjątkowo szpecącego banera z ofertą wynajmu postawionego w obszarze 

zabytkowego Parku Miejskiego na terenie prywatnym, który przylega do kortów 

Centrum Kultury i Sztuki. Nie wnikając w kwestie własnościowe, pragnę zauważyć, że 

całość Parku Miejskiego stanowi zabytek i można użytkować jego tereny tylko zgodnie 

z wytycznymi, jakie formułują odpowiednie służby. Moja poprzednia interpelacja nie 

przyniosła żadnego rezultatu i wczoraj idąc na wiec prezydenta Trzaskowskiego 

widziałem jeszcze ten baner, nawet trudno go tak nazwać, nabity na jakąś konstrukcję 
z drewna. Druga interpretacja, zwracam się z prośbą o natychmiastową interwencję 
w sprawie szpecących ulicę Pułaskiego, rdzewiejących donic z więdnącymi choinkami. 

Ustawione w miejscach niedozwolonego parkowania stanowią fatalną wizytówkę, 
dbanie o zieleń w mieście i potwierdzają obawy, że stawianie drzew, sadzenie drzew 

w donicach nie jest właściwym rozwiązaniem w tej materii. I trzecia interpelacja, 

zwracam się z prośbą o natychmiastową interwencję w sprawie przedłużającego się 
braku oświetlenia na przejściu dla pieszych przy skrzyżowaniu ulicy Parkowej 

i Częstochowskiej. Zagraża to zdrowiu i życiu przechodzących przez nieoświetlone 

pasy. Dziękuję bardzo. 

 

Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, ja 

chciałbym złożyć taką interpelację, która jest nawiązaniem do tego, co składałem 

w 2022 r., ale do tej pory jakby w tym temacie nic nie ma. Otóż moja interpelacja 

dotyczy opracowania, przygotowania, jeżeli będzie trzeba, mogę napisać od A do Z, 

łącznie z regulaminem, tak jak to wcześniej robiłem, taki program „Pracownia dla 

Artysty”. Otóż polega to na tym, żeby w związku z tym, że mamy dosyć sporą grupę 
artystów, amatorów również, jak i artystów już takich stricte profesjonalnych, chodzi 

o to, żeby miasto ze swoich zasobów, bo są pewnie, znaczy są w ogóle takie miejsca, 

gdzie lokale nie są wykorzystywane, żeby jakiś tam zasób, część tego zasobu 

przeznaczyć na pracownię, gdzie mogliby artyści na preferencyjnych warunkach 

nawet, nawet za złotówkę prowadzić tam swoje pracownie, nawet jeżeli by to była 

działalność gospodarcza, czy by mogli te swoje rzeczy sprzedawać, również można to 

przyjąć. A w zamian za to chociażby żeby przy okazji prowadzić przyjemne 

z pożytecznym, czyli edukacja. Taki człowiek, który by na preferencyjnych warunkach 

wynajmował, mógłby co jakiś czas w ramach ustaleń już zrobić spotkanie z młodzieżą, 
pokazać na czym polega praca artysty, jak to wygląda, jak to się dzieje. Mam nadzieję, 
że może tym razem się uda i traktuję to jako przyczynek i też taki pilotaż do tego, co 

wcześniej nasz klub prezentował, żeby również iść za innymi dziedzinami życia, gdzie 

na zasobach miasta, na preferencyjnych warunkach będziemy chociażby mogli 

młodym ludziom takie lokale wynajmować za złotówkę. I ja nie chciałbym, żeby też 
pan prezydent mi pisał ponownie, że mamy, bo wiem, że jest taka uchwała, która daje 
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preferencyjne warunki, ale można dać jeszcze bardziej preferencyjne warunki i nie 

chodzi o to, że mamy cały czas trzymać się tego. I też bym prosił co do „Pracowni 

artysty” o nieodpisywanie, że mamy akcelerator, z całym szacunkiem dla wszystkich 

innych dziedzin działalności. Być może taki program, który sprawdził się w wielu 

miastach, w Kaliszu również dałby radę i są artyści, którzy chcieliby po prostu być na 

swojej pracowni, a nie na zasadzie spontanicznego raz do roku spotkania to robić. To 

nie jest tędy droga. Naprawdę, jak rozmawia się z wieloma osobami, które nie są 

z Kalisza, oni bardzo doceniają kaliskich artystów, amatorów, bo mało które miasto 

tej wielkości jak Kalisz, o podobnej wielkości, może pochwalić się tak prężnym ruchem 

artystycznym w różnych dziedzinach sztuki. To jest naprawdę, możemy być z tego 

dumni i uważam, że to należy rozwijać. Dziękuję. 
 

Andrzej Plichta – panie przewodniczący, panie prezydencie, nie mamy już pana 

prezydenta, wysoka rado, szanowni państwo, chciałbym powrócić do pewnego tematu, 

który myślę jest bardzo, bardzo ważny, przynajmniej dla mnie, ale zanim na ten temat, 

to chciałbym przeczytać fraszkę Ignacego Krasickiego, właściwie bajkę, „Ptaszki 

w klatce”. „Czego płaczesz? – staremu mówi czyżyk młody – Masz teraz lepsze 

w klatce niż w polu wygody. Tyś mniej zrodzon – rzekł stary – przeto ci wybaczę; Jam 

był wolny, dziś w klatce – i dlatego płaczę”. Wysoka rado, szanowni państwo, rathaus 

to dom rady. Wiele lat temu Rada Miasta Kalisza została wyprowadzona, delikatnie 

mówiąc, z ratusza. Obecnie na ratuszu jest duża tablica Rada Miasta Kalisza, 

natomiast my jesteśmy tutaj gośćmi. Pytanie moje jest takie, czy przewidujemy, aby 

Rada Miasta znalazła się na swoim miejscu? Przed chwilą radny Artur Kijewski 

mówił, że dobrze by było, żeby wszystko było na swoim miejscu. Myślę, że to jest 

bardzo ważna rzecz, a podam przykład. Mieszkańcy zwracają się do mnie z prośbą, 
abym się z nimi spotkał. To zapraszam ich do Rady Miasta Kalisza. I oto sytuacja jest 

taka, że czekam na mieszkańca, po jakimś czasie otrzymuję telefon z pretensjami, gdzie 

pan jest, przecież się pan ze mną umówił? Czekam tu na pana w ratuszu. A ja mu 

tłumaczę, przepraszam, ale Rada Miasta to nie jest w ratuszu, tylko tam nad rzeką, 
takie boczne wejście. Wie pan co, to ja już panu dam spokój. Myślałem, że jesteście 

poważni. To jest tylko jeden z przykładów, który mówi o tym, że mamy teraz 

przepiękną salę recepcyjną, przepięknie wyremontowany ratusz, wspaniały rynek, 

tylko nie ma tutaj Rady Miasta. Pytanie jest, czy przewidujemy, aby to wróciło na 

swoje miejsce? Może tamta klatka jest piękna i wspaniale wyremontowana, ale to nie 

jest ratusz. Jeśli mamy być na swoim miejscu, to powinniśmy być w ratuszu, bo dla 

mieszkańców to jest normalne, że Rada Miasta Kalisza jest w ratuszu. I z tym się 
zwracam i o to proszę, żebyśmy wrócili na swoje miejsce. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący – bardzo dziękuję za ten głos wart zastanowienia się i faktycznie 

przedyskutowania powrotu do tejże jak gdyby naturalnej siedziby Rady Miasta. 

 

Eskan Darwich – panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, ja mam trzy 

interpelacje, przedstawię wkrótce. Szczegóły będę przedstawiał w formie pisemnej 

w późniejszym terminie. Pierwsza interpelacja dotyczy stanu technicznego, 

infrastruktury sportowej przy szkołach samorządowych. Nie ukrywam, że niektóre 

nasze boiska są w fatalnym stanie. Przykładem tutaj jest Szkoła Nr 16 przy 

ul. Fabrycznej, Szkoła Nr 3 przy ul. Ciasnej, gdzie od wielu lat nie mogą doczekać 
remontu tych boisk, ale takich przykładów w Kaliszu jest wiele. Dlatego bardzo bym 
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prosił o szczegółowy taki raport w sprawie stanu technicznego naszej infrastruktury 

szkolnej, żebyśmy mogli być może w tym roku ustalić razem jakiś harmonogram 

remontu tych boisk, żeby to nie było z doskoku, tylko żeby wszystko to było 

zaplanowane, żeby mieszkańcy widzieli, które boisko, czy która infrastruktura będzie 

wyremontowana w kolejnych latach. Druga interpelacja dotyczy MZBM-u. Na 

ostatniej Komisji Budżetu pani dyrektor Wojterska przedstawiła bardzo dobre dane 

w sprawie remontu pustostanów, z czego jestem bardzo zadowolony, bo faktycznie od 

dwóch lat sytuacja się poprawia. Coraz więcej środków finansowych przeznaczamy na 

remont pustostanów. Pani dyrektor powiedziała, że 40 pustostanów zostało 

wyremontowanych ze środków własnych i z dotacji miasta, plus 11 pustostanów 

z dotacji zewnętrznej, czyli z programu rządowego. Bardzo dobre dane. Dlatego 

proszę o szczegółowe informacje, jakie lokale mieszkalne zostały wyremontowane 

z adresami. Do tego prosiłbym też o taką informację, czy wszystkie te lokale zostały 

zasiedlone, czy nadal są puste i czekają na lokatorów? I jak sytuacja wygląda w tym 

roku? Bo na razie obawiam się, że w tym roku będzie trochę gorsza sytuacja, bo nie 

mamy więcej środków przeznaczonych na remont pustostanów w porównaniu do 

poprzednich lat. I tutaj, pani dyrektor, bardzo dziękuję, że pani idzie w dobrym 

kierunku. A trzecia interpelacja dotyczy remontu klatek schodowych. Niestety o tyle ile 

remont pustostanów idzie w dobrym kierunku, a remont klatek schodowych stoi trochę 
w miejscu. Ubolewam nad tym. Dlatego proszę o informację, ile zostało wykonanych 

remontów klatek schodowych do planu, który był zakładany w poprzednich latach? 

I być może tutaj też jakaś interwencja będzie potrzebna, pani dyrektor, żeby 

przyspieszyć ten proces remontu klatek schodowych, tak jak w przypadku pustostanów. 

Jesteśmy do pani dyspozycji. Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. 

 

Tomasz Grochowski – dziękuję bardzo, panie przewodniczący, szanowni państwo 

radni, drodzy goście. Na ostatniej Komisji Zdrowia, miałem okazję uczestniczyć 
pierwszy raz, zapoznaliśmy się z Programem Miejskim Ochrony i Promocji Zdrowia 

Miasta Kalisza, który dzisiaj był, informacja o tym programie była dzisiaj głosowana. 

Ja mam, moja interpelacja dotyczy takich zaświadczeń czy certyfikatów szkoły 

promującej zdrowie. Rozmawiałem z panem naczelnikiem i rzeczywiście z grona 

wszystkich szkół, które mamy w Kaliszu, tylko sześć podstawówek, jedna szkoła 

gastronomiczna i dwie szkoły licealne są uczestnikami tego programu. Jest to ważny 

program, który uświadamia młodzież od najmłodszych lat, co to jest zdrowe żywienie, 

co to jest zdrowa żywność i jak rzeczywiście powinniśmy się odżywiać, żeby chociażby 

zapobiegać otyłości, która jest dzisiaj plagą czy też insulinooporności. No więc moje 

pytanie, a w zasadzie też deklaracja pomocy, co zrobić, żeby więcej szkół uczestniczyło 

w tym programie? Bo tak jak powiedziałem, na dziś patrząc na skalę, ta skala jest 

mała, a jednak za tym programem stoją chociażby promowanie zdrowego odżywiania, 

edukacja w zakresie jamy ustnej oraz higieny ciała i otoczenia, organizacja tygodnia 

zdrowia, nauka udzielania pierwszej pomocy, organizacja konkursów, czyli jak gdyby 

no cały czas mowa o tym, żeby jednak już od małego wskazywać, co tak naprawdę jest 

tą najlepszą rzeczą, żeby no dożyć naprawdę długich lat. I to jest moja pierwsza 

interpelacja. Druga interpelacja również związana ze zdrowiem. I tu mnie 

zainspirował akurat, wizyta na Radzie Osiedla Piwonice, mamy tutaj pana 

przewodniczącego zarządu, pana Antolczyka, może potwierdzić i rozmowa m.in. też 
z strażakami z OSP Piwonice, którzy wskazali na bardzo dużą potrzebę zamontowania 

u nich takiego urządzenia jak defibrylator. Pan tutaj, doktor, pewno by mnie wsparł 
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wiedzą większą, jeżeli chodzi o funkcjonalność tego urządzenia, ale w skrócie 

zaburzenia rytmu serca, tak?, czy ustanie pracy serca, często państwo na filmach, 

a teraz jest kilka modnych seriali, które pokazują, to jest takie dokładanie do klatki 

piersiowej urządzenia, które później napięciem w jakiś sposób powoduje, że to serce 

i praca serca wraca do normy. I teraz moje pytanie, czy my w Kaliszu takie 

defibrylatory mamy? Czy jest możliwość wsparcia rad osiedlowych, żeby na każdej 

radzie osiedlowej takie urządzenie powstało. Są takie urządzenia, pokazywały mi, 

kapsułowe, tak?, które jak gdyby są dostępne oczywiście dla wszystkich z zewnątrz, no 

bo na tym to ma polegać, że każdy z zewnątrz może to otworzyć i udzielić pomocy 

osobie, która takiego wsparcia będzie potrzebowała. No więc pytanie, czy mamy, czy 

planujemy umieszczenie takich urządzeń, bo tak jak powiedziałem, życie ludzkie jest 

najcenniejsze, a czasami bliskość takiego urządzenia to życie ratuje. Dziękuję bardzo. 

 

Marcin Małecki, ad vocem – wysoka rado, szanowni goście, panów prezydentów nie 

ma, ja się bardzo cieszę, że pan radny z Polski 2050 poparł nasz pomysł i nasze 

dyskusje związane z promocją zdrowia w kaliskich szkołach, ale też przedszkolach. 

Szkoda, że nie ma pana wiceprezydenta odpowiedzialnego za politykę zdrowotną, bo 

on też uczestniczył w tej dyskusji na komisji, jak sobie tutaj te tematy przerabialiśmy. 

Dostałem już informacje pozytywne od osób zajmujących się tym tematem, pewne 

rzeczy miasto powinno i mam nadzieję, że będzie robić, jeżeli chodzi o promocję 
zdrowia, o promocję szczepień HPV, o promocję szkoleń dietetycznych 

w przedszkolach i szkołach systemowo. I te rzeczy zaczynają się dziać, bo tutaj to, że 

już państwo, ustaliliśmy itd., zgodziliśmy się, mi władze miasta też się zgodziły, że 

potrzebna jest systemowa współpraca i wydziału oświaty i wydziałów związanych 

z promocją, ze zdrowiem w naszym mieście. I te rzeczy muszą dziać się systemowo na 

zasadzie współpracy, na zasadzie informowania systemowego, oficjalnego przez 

telefony dyrektorów szkół, przedszkoli. Mam nadzieję, że te sygnały, które pozytywnie 

do mnie dotarły zadzieją się i będzie to wyglądało dużo lepiej, bo w tej chwili, mówię, 
szkolenia dietetyczne za cały rok to są dwa przedszkola. Jeżeli chodzi o profilaktykę 
i szczepienia HPV zrobiliśmy 370 parę szczepień. Przypomnę, że to jest program 

ministerialny i Ministerstwa Zdrowia i Ministerstwa Oświaty wspólny, więc trochę 
mało jak na takie miasto i na roczniki 9-13-latków, z czego 300 szczepień z tych 

370 paru zrobiła jedna przychodnia na Nowym Świecie. Także tutaj też trzeba 

koordynować i współpracować z przychodniami. Mamy 18 przychodni, a tak 

naprawdę 1, 2, może 3 włączyły się w tę sprawę, więc koordynacja przez 

wiceprezydenta odpowiedzialnego za zdrowie, którego niestety nie ma, jest kluczowa. 

Cieszę się, że naczelnicy tutaj już też ten temat łączą i bardzo się cieszę, że kolega 

z Polski 2050 również dołączył się do naszego apelu, żeby ten temat traktować 
systemowo i bardzo na poważnie. Bardzo dziękuję. 
 

Przewodniczący – dziękuję bardzo, czy jakiś z tego wniosek jest składany 

interpelacyjny, czy też nie? Bo przepraszam bardzo, bo wysłuchaliśmy tej długiej 

wypowiedzi, a to zwracam uwagę, proszę państwa, że jesteśmy w punkcie interpelacje, 

a nie oświadczenia, tak? 

 

Tomasz Grochowski, ad vocem – pogłębię, nie wiem czy mnie słychać, halo?, tak, 

słychać, pogłębię troszeczkę, ponieważ no ważna informacja, która padła też na 

Komisji Zdrowia, a mianowicie okazuje się, że strona Zdrowy Kalisz no nie do końca 
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jest jednak takim nośnikiem i stąd też rzeczywiście tu pan radny Małecki podniósł 

dyskusję o tym, że powinniśmy szukać jednak innych źródeł niż tylko strona Zdrowy 

Kalisz. Ona rzeczywiście mówi i fajnie opisuje programy i rzeczy, które w związku ze 

zdrowiem dzieją się w Kaliszu, natomiast nie wszyscy jednak, nie do wszystkich ta 

informacja dociera, dlatego zacznijmy od początku, czyli od, że tak powiem, wpajania 

w głowy młodych ludzi, stąd też moja interpelacja, wpajania w głowy młodych ludzi 

już tych informacji, żeby później nie w pewien sposób potwierdzać, że ktoś jest chory, 

tylko jednak temu zapobiegać, czyli profilaktyka jako najważniejsza rzecz. I temu 

przyświecała m.in. moja interpelacja. Dziękuję bardzo. 

 

X. Zapytania radnych. 

 
Nikt nie poprosił o zabranie głosu. 

 

XI. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 
 
Głos zabrał radny Mirosław Gabrysiak – szanowny panie przewodniczący, nie ma 

panów wiceprezydentów, pana prezydenta i panów wiceprezydentów, wysoka rado, 

szanowni państwo, zabrałem głos właśnie w związku z tym, że 7 czerwca od 10:00 do 

14:00 odbędzie się kolejna Biała Sobota, gdzie będą m.in. konsultacje dietetyczne oraz 

szereg innych badań, ale także dotyczących profilaktyki chorób układu krążenia. To 

będzie w Szkole Podstawowej Nr 9 na ul. Żwirki i Wigury, tak. Także serdecznie 

zapraszam wszystkich państwa. 

 

Andrzej Plichta – panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, nie wiem, 

czy do państwa dotarło zaproszenie, więc pozwalam sobie poinformować, że doroczne 

uroczystości Odpustu Opieki św. Józefa, patrona naszego miasta i diecezji będą, 
odbędą się 1 czerwca o godzinie 12:30 w naszym Narodowym Sanktuarium, na które 

jesteśmy wszyscy mieszkańcy i radni oczywiście zaproszeni. Ale tego dnia też będziemy 

upamiętniali wizytę św. Jana Pawła II w Kaliszu, która miała miejsce 4 czerwca 

1997 r. Liczę na naszą obecność. Do zobaczenia u św. Józefa. Dziękuję. 
 

Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo, ja 

tylko chciałabym króciutko zwrócić uwagę na jedną rzecz, która ma miejsce właśnie 

w tej chwili. Wydaje się, że punkt interpelacje jest jednym z ważniejszych punktów 

każdej sesji Rady Miasta, bo o ile spotykamy się wcześniej na komisjach i mamy 

możliwość omawiania poszczególnych uchwał, a na sesji głosujemy je wszyscy razem, 

o tyle punkt interpelacje wydaje się punktem, gdzie mówimy troszkę głosem 

mieszkańców, bo to jest właśnie ten moment, w którym zgłaszamy różnego rodzaju 

uwagi. Bardzo szkoda, że nikt z władz miasta w postaci pana prezydenta czy też panów 

wiceprezydentów nie uczestniczy właśnie w tym chyba wydaje mi się najważniejszym 

momencie w trakcie sesji Rady Miasta. Dziękuję. 
 

Przewodniczący – może bym zwrócił tylko uwagę na to, że radni są zobowiązani do 

składania interpelacji na piśmie. W związku z tym myślę, że w związku z tym, że do tej 

pory te odpowiedzi są przekazywane od strony Urzędu Miasta do radnych, no nie 

możemy na to narzekać, że nawet gdy nie ma teraz pana prezydenta, to do tychże 

interpelacji się nie odnosi. Szanowni państwo, ponieważ jesteśmy w punkcie wolne 
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wnioski, oświadczenia i informacje, ja skorzystam teraz z okazji zaproszenia na, 

ponownie tutaj bym się skłonił do tego, co mój przedmówca, kolega radny Andrzej 

Plichta zwrócił uwagę. Szanowni państwo, 1 czerwca mamy o bardzo wiekowej 

tradycji mszę za miasto w Sanktuarium św. Józefa, czyli w kościele pw. Najświętszej 

Maryi Panny o godzinie 12:30. Serdecznie zapraszam wszystkich radnych i wszystkich 

tutaj obecnych. Szczególnie zwracam uwagę na, radnym, bo to my jesteśmy tam jak 

gdyby gospodarzami. To my się zwracamy o tą wyjątkową mszę za miasto. Następnie 

mamy 6 czerwca Uroczystą Sesję Rady Miasta i też zapraszam wszystkich tu obecnych. 

I znów bardzo bym prosił o to, żeby jak najliczniejsza reprezentacja Rady Miasta była 

na Uroczystej Sesji Rady Miasta. I również zapraszam tutaj na wszystkie imprezy, już 
tym razem już też z okazji święta miasta w sobotę, 7 czerwca, gdzie będziemy 

honorować również osoby, które przyczyniły się do poszerzenia granic miasta Kalisza, 

także serdecznie zapraszam. 

 

XII. Punkt obywatelski. 
 
Żadna organizacja nie poprosiła o zabranie głosu w dniu dzisiejszym. 

 

XIII. Zamknięcie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął posiedzenie 

XV sesji. Następna, XVI sesja, uroczysta odbędzie się 6 czerwca 2025 r. o godz. 17:00 

w Auli UAM, natomiast XVII sesja, absolutoryjna odbędzie się 26 czerwca 2025 r. 

o godz. 9:00. 

 

 
Przewodniczący 

Rady Miasta Kalisza 

/…/ 

Sławomir Lasiecki 

 

 

Sporządziła: 

29.05.2025 r. E. Pastuszak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
* Wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 

6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączyła Katarzyna Wawrzyniak – 

naczelnik Kancelarii Rady Miasta. 


